
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  16.08.2022 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu zdalnie: 

- Alfred Bachowski 

- Agnieszka Janus 

- Renata Supernak 

 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łazach – Dariusz Tabas otwarł 

posiedzenie, powitał przybyłych i poinformował, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję. 

2. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Łazach. 

 

Pan Sławomir Kania – Mecenas powiedział, że podczas XXXIX sesji Rady 

Miejskiej w Łazach, która odbyła się dnia 20 lipca 2022 r. Radna Anna Staniaszek 

przedłożyła Radzie Miejskiej w Łazach pisemną rezygnację z dotychczas pełnionej 

funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej w Łazach. Zgodnie z art. 19 ust. 5 Ustawy                    

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 559 z późn. 

zm.), w przypadku rezygnacji przewodniczącego lub wiceprzewodniczącego rada 

podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji nie później niż w ciągu                     

1 miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.   

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji.  



2. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej          

w Łazach. 

Pan Sławomir Kania – Mecenas wyjaśnił zasady przeprowadzenia wyboru 

Przewodniczącego Rady Miejskiej zgodnie z Uchwałą Nr I/1/06 Rady Miejskiej                

w Łazach z dnia 27 listopada 2006 roku w sprawie przyjęcia regulaminu głosowania 

wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Łazach. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji.  

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że w Uchwale 

XXXII/197/2021 Rady Miejskiej w Łazach z dnia 15 grudnia 2021 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Łazy na 2022 r. zaplanowano zaciągnięcie kredytu                

w wysokości 5.900.000,00 zł. Uchwałą Nr XXXVII/228/2022 z dnia 25 maja 2022 r. 

zmniejszona została planowana kwota przychodów z tytułu planowanego kredytu           

o kwotę 2.000.000,00 zł, tj. do kwoty 3.900.000,00 zł.  

Niniejsza uchwała stanowi podstawę do realizacji zapisów uchwały budżetowej na rok 

2022. Zgodnie z zapisami uchwały planowany deficyt budżetu w wysokości 

3.760.043,00 zł oraz spłata zobowiązań z lat poprzednich w wysokości 139.957,00 zł 

mają być sfinansowane kredytem w wysokości 3.900.000,00 zł.  

Spłata kredytu rozpocznie się od 2023 r. a zakończy w 2032 r., co wynika                                 

z harmonogramu spłat w załączniku nr 2 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łazy na lata 2022 - 2032.  

Radny Krzysztof Furman zapytał o planowany kredyt w wysokości 5.900.000,00 zł, 

który ujęty jest w uchwale w sprawie budżetu Gminy Łazy na 2022 rok. 

Pani Anna Furman – Skarbnik Gminy Łazy powiedziała, że kredytu w tej wysokości 

gmina nie zaciągała ponieważ podczas roku uchwała ta została zmieniona,  a kwota 

planowanego kredytu została zmniejszona o 2.000.000,00 zł. 

Komisja Budżetowa większością głosów  (6 głosów za, 1 głos wstrzymujący się) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego.  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Województwem Śląskim. 

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                  

i Ochrony Środowiska powiedziała, że Sejmik Województwa Śląskiego w dniu                       

20 czerwca 2022 r. podjął uchwałę Nr VI/45/13/2022 w sprawie wyrażenia zgody na 

powierzenie zadania własnego Województwa Śląskiego pn. „Zarządzanie 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich” gminom 

z terenu województwa śląskiego, które na etapie wcześniejszych konsultacji wyraziły 

chęć przejęcia przedmiotowego zadania.  



W związku z powyższym następstwem wyrażenia przez Gminę Łazy zgody na 

realizację zadania jest podjęcie stosownej uchwały dotyczącej omawianego zadania, 

nadającej upoważnienie Burmistrzowi Łaz do zawarcia porozumienia                                    

z Województwem Śląskim w sprawie powierzenia Gminie zadania własnego 

Województwa Śląskiego pn. „Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi 

zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich". 

Radny Zenon Głąb zapytał o środki finansowe na utrzymanie przystanków wg 

porozumienia. 

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                

i Ochrony Środowiska powiedziała, że porozumienie nie zawiera takiego zapisu 

jedynie wynika z niego, że opłaty za korzystanie z przystanków od przewoźników, 

którzy zatrzymują się na przystankach zostaną w gminie. 

Radna Marta Grzesica powiedziała, że mieszkańcy Chruszczobrodu pytają kiedy będą 

zamontowane wiaty przystankowe przy drodze wojewódzkiej ponieważ podczas 

remontu drogi wiaty te zostały zdemontowane. 

Radny Krzysztof Furman zapytał kto jest odpowiedzialny za opróżnianie koszy                        

w  Niegowonicach, szczególnie na skrzyżowaniu ulic Kościuszki i Dąbrowskiej oraz  

Pilickiej, obok sklepu Lewiatan i czy można zwiększyć częstotliwość opróżniania tego 

kosza. Kosz ten jest częściej zapełniany niż inne kosze ponieważ korzystają z niego 

osoby chodzące do sklepu.  

Pani Joanna Popczyk - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej                

i Ochrony Środowiska powiedziała, że obsługą przystanków zajmuje się spółka 

Promax z Łaz. 

Radna Renata Supernak powiedziała, że w gminie Łazy mamy duże zaniedbania           

w kwestii sprzątania ulic, utrzymania czystości przez spółkę Promax i jest przeciwna 

pojęcia tej uchwały. 

Komisja Rozwoju i Promocji większością głosów (4 głosy za, 1 przeciwny) 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia            

z Województwem Śląskim. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Łazy na rok szkolny 2022/2023. 

Pani Anna Gorgoń – Kierownik Wydziału Edukacji , Kultury, Sportu i Zdrowia 

powiedziała, że Na podstawie art. 39a ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo 

oświatowe Rada Gminy określa na każdy rok szkolny średnią cenę jednostki paliwa w 

gminie, która jest brana pod uwagę przy wyliczeniu kwoty zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych, jeżeli 

dowożenie zapewniają rodzice. Na terenie Gminy Łazy funkcjonują trzy stacje paliw: 

w Ciągowicach przy ul. Zwycięstwa (OSYS), w Łazach przy ul. Wiejskiej (Carrefour 

express) oraz w Niegowonicach przy ul. Dąbrowskiej (PETROMAR-OIL). W/w stacje 

sprzedają paliwa w postaci benzyny bezołowiowej Pb95, oleju napędowego i autogazu 

(LPG). W celu ustalenia średnich cen paliwa wykonano zdjęcia cenników z w/w stacji. 



Do analizy wzięto pod uwagę ceny paliw według stanu na dzień 25.07.2022 r. oraz 

05.08.2022 r. Ceny paliw kształtowały się odpowiednio na poziomie: 

 

1) w przypadku Stacji Paliw OSYS w Ciągowicach: 

a) dla oleju napędowego w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 65 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 7 zł 25 gr za litr, średnio 7 zł 45 gr za litr; 

b) dla benzyny w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 39 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 6 zł 95 gr za litr, średnio 7 zł 17 gr za litr; 

c) dla autogazu w dniu 25.07.2022 r. 3 zł 25 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 3 zł 15 gr za litr, średnio 3 zł 20 gr za litr;  

 

2) w przypadku Stacji Paliw Carrefour express w Łazach: 

a) dla oleju napędowego w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 79 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 7 zł 39 gr za litr, średnio 7 zł 59 gr za litr; 

b) dla benzyny w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 59 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 7 zł 22 gr za litr, średnio 7 zł 41 gr za litr; 

c) dla autogazu w dniu 25.07.2022 r. 3 zł 29 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 3 zł 29 gr za litr, średnio 3 zł 29 gr za litr;  

 

3) w przypadku Stacji Paliw PETROMAR-OIL w Niegowonicach: 

a) dla oleju napędowego w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 51 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 7 zł 22 gr za litr, średnio 7 zł 37 gr za litr; 

b) dla benzyny w dniu 25.07.2022 r. 7 zł 23 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 6 zł 89 gr za litr, średnio 7 zł 06 gr za litr; 

c) dla autogazu w dniu 25.07.2022 r. 3 zł 09 gr za litr, 

w dniu 5.08.2022 r. 3 zł 15 gr za litr, średnio 3 zł 12 gr za litr;  

 

4) średnio w przypadku trzech stacji: 

a) dla oleju napędowego na 7 zł 47 gr za litr; 

b) dla benzyny na zł 7 gr 21 za litr; 

c) dla autogazu na 3 zł 20 gr za litr. 

 
Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały jest zasadne. 
 
Pani Kierownik powiedziała również, że projekt uchwały był poddany konsultacją             
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność w tym 
zakresie, w okresie od 08.08 – 12.08.2022 r. poprzez umieszczenie projektu uchwały 
wraz z formularzem uwag na stronie internetowej urzędu. Nie wpłynęły w tym zakresie 
żadne uwagi. 
 
Radna Marta Grzesica zapytała czy w przypadku obniżenia bądź podwyższenia cen 
paliw można zmienić uchwałę. 
 
Mecenas Sławomir Kania powiedział, że ceny paliw zawarte w uchwale nie można 
zmienić ponieważ ceny ustala się przed rozpoczęciem roku szkolnego. 
 



Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie  (7 głosów za) zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Łazy na rok szkolny 2022/2023. 
 
Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie (5 głosów za) 
zaopiniowała projekt uchwały w/w sprawie. 
 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów        
na ławników. 

 

Mecenas Sławomir Kania powiedział, że w związku z utworzeniem Sądu 

Okręgowego w Sosnowcu zachodzi potrzeba wyboru ławników do tego Sądu 

albowiem Gmina Łazy znajduje się w obszarze właściwości tego Sądu.  

W razie potrzeby wyborów ławników w trakcie kadencji wybory przeprowadza rada na 

zasadach określonych w ustawie (art. 168 ustawy Prawo o ustroju sądów 

powszechnych). Przed przystąpieniem do wyborów rada gminy powołuje zespół, który 

przedstawia na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach,                           

w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie. 

 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji.  

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Łaz. 

 
Mecenas Sławomir Kania powiedział, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Łazach na posiedzeniu w dniu 08.08.2022 roku ustaliła, co następuje: 

Przedmiotowa skarga dotyczy bezczynności Urzędu Miejskiego w Łazach                  

w związku ze złożonym w dniu 26 maja 2022 r. wnioskiem dotyczącym 

przeprowadzenia kontroli oraz podjęcia kolejnych odpowiednich czynności w związku 

z niezgodnymi z przepisami ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

usuwaniem nieczystości ciekłych i została przesłana przez Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska (data wpływu do Urzędu 19 lipca 2022 r.) Skargę zarejestrowano 

w Centralnym Rejestrze Skarg i wniosków dniu 19 lipca 2022 r. pod nr 1. 

W dniu 26 maja 2022 r. do Urzędu Miejskiego w Łazach wpłynął wniosek osób 

fizycznych dot. podjęcia czynności w związku z działaniami niezgodnymi z ustawą                 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach na sąsiedniej nieruchomości stanowiącej 

własność osoby fizycznej. 

Po analizie wniosku stwierdzono, że w części wniosek dotyczy samowoli 

budowlanej zbiornika na nieczystości ciekłe oraz jego nieszczelności. 

Zgodnie z art. 5 ust. 1 pkt 3a i 3b ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                    

w gminach obowiązkiem właściciela nieruchomości jest gromadzenie nieczystości 

ciekłych w zbiornikach bezodpływowych oraz pozbywanie się tych nieczystości 

zgodnie z przepisami ustawy. Obowiązki te dotyczą szerszego obowiązku 

utrzymywania czystości na nieruchomości przez właściciela. W razie zaniedbywania 

tych obowiązków ustawa w art. 5 ust. 7 zobowiązuje Burmistrza do wydawania decyzji 



w sprawie wykonania obowiązków wynikających z ustawy. Ta kompetencja Burmistrza 

nie dotyczy jednak obowiązków wynikających z art. 5 ust. 1 pkt 3-3b ustawy (art. 5 ust. 

8 ustawy). Innymi słowy Burmistrz nie ma ustawowych kompetencji do rozstrzygania 

w drodze decyzji o zakresie obowiązku gromadzenia i usuwania nieczystości ciekłych. 

Wobec powyższego uznano, że organem kompetentnym w sprawie jest 

Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Zawierciu, któremu pismem z dnia 

01.06.2022 r. przesłano Zawiadomienie zgodnie z art. 65 §1 KPA wraz z kopią 

wniosku, zawiadamiając jednocześnie o tym autora wniosku. 

W zakresie zbiorników bezodpływowych Burmistrz posiada jedynie kompetencje 

ewidencyjne i kontrolne (art. 3 ust. 3 i art. 6 ust. 5a ustawy) i w ramach tych dokonano 

weryfikacji informacji wskazanych we wniosku. W tym zakresie zażądano między 

innymi dowodów potwierdzających opróżnianie zbiornika oraz informacji dotyczących 

ilości zużytej wody. Część informacji już uzyskano, zaś po uzyskaniu wszystkich 

danych ustalić będzie można czy zarzuty zawarte w piśmie z 26 maja 2022 r. 

odpowiadają prawdzie. 

PINB w Zawierciu wszczął w sprawie postępowanie administracyjne i wydał 

pierwsze postanowienie dotyczące przedmiotowego zbiornika na nieczystości ciekłe. 

W przedmiotowej sprawie Urząd w chwili obecnej nie prowadzi żadnego 

postępowania administracyjnego, w którym autorzy pisma z 26 maja 2022 r. mogliby 

występować jako strona. Jeżeli osoby te twierdzą, że są stronami przysługuje im prawo 

złożenia skargi na bezczynność Burmistrza. 

Wobec przywołania w skardze przepisów: 

1) art. 29 ust. 3 Prawa wodnego z 2001 r. zauważyć trzeba, że przepis ten nie 

obowiązuje od 1 stycznia 2018 r., 

2) art. 34 ustawy o odpadach z 2001 r. to trzeba zauważyć, że przepis ten nie 

obowiązuje od 10 lat, 

3) ustawy o ochronie przyrody to skarżący nie wskazują, który przepis i w jaki 

sposób miałby mieć zastosowanie w sprawie, 

4) art. 363 Prawa ochrony środowiska – będzie mógł mieć zastosowanie                     

w przypadku ustalenia, że określona działalność negatywnie oddziałuje na środowisko. 

Organy Gminy Łazy nie widzą także ani kompetencji ani uprawnień do odnoszenia 

się do zarzutów personalnych zwartych w pismach skarżących, a kierowanych                        

w stosunku do innych obywateli. 

W piśmie z dnia 26 maja 2022 r. skarżący zażądali kontroli legalności                              

i prawidłowości wykonania zbiornika bezodpływowego. W zakresie legalności sprawę 

przekazano organowi właściwemu w sprawie, natomiast w zakresie prawidłowości 

działania zbiornika podjęto czynności kontrolne. Zarzuty zawarte w skardze są więc 

bezzasadne. 

 
Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

 

Głosowanie odbędzie się na sesji.  

 
 

 

 



Ad.2. 

 

W sprawach różnych Dariusz Tabas – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznał Radnych z korespondencją jaka wpłynęła w okresie międzysesyjnym. 

Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Radna Anna Staniaszek powiedziała, że w związku z objęciem stanowiska  dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr. 1 w Łazach złożyła do Pana Burmistrza wniosek powołując 

się na kartę nauczyciela, o zwolnienie z obowiązku  realizacji zajęć dydaktycznych. 

Jako nowy dyrektor szkoły, również jako koordynator programu ERASMUS  będzie 

mieć dużo obowiązków, a nie chciałaby opuszczać swoich zajęć bo trudno jest wtedy 

zrealizować podstawę programową nauczania.  W związku z tym  złożyła wniosek 

formalny o zmianę Uchwały Nr XXXIX/241/2022 Rady Miejskiej w Łazach z dnia                    

20 lipca 2022 r. w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny                               

w poszczególnych okresach roku szkolnego; określenia zasad udzielania  i rozmiaru 

obniżek nauczycielom zajmującym stanowiska dyrektora, wicedyrektora, 

nauczycielom pełniącym inne stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolu oraz 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, nauczycieli 

prowadzących gimnastykę korekcyjną i doradców zawodowych oraz nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.   

Radna Anna Staniaszek powiedziała, że  w uchwale nie ma zapisu „lub zwalnia”. Dzięki  

nowelizacji uchwały będzie mogła być zwolniona jako dyrektor szkoły z obowiązku  

realizacji zajęć dydaktycznych.  

 

Mecenas Sławomir Kania powiedział, że w pierwszej kolejności trzeba przygotować 

projekt uchwały, następnie poddać projekt uchwały pod konsultacje ze związkami 

zawodowymi i z  organizacjami pozarządowymi i dopiero wprowadzić do porządku 

obrad na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

 

Radni wyrazili pozytywną opinię  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/241/2022               

Rady Miejskiej w Łazach.                                                                                                    

 

Radna Wiesława Majczak zapytała kiedy będą uzupełnione dziury w drodze na              

ul. Cichej w Wysokiej oraz czy są już dostępne wnioski na dodatek węglowy. 

Pani Agnieszka Mucha - Dyrektor OPS w Łazach powiedziała, że została podpisana 

ustawa o dodatku węglowym ale nie ma jeszcze rozporządzenia dotyczącego wzoru 

wniosku o dodatek węglowy. 

Burmistrz Łaz – Maciej Kaczyński powiedział, że OPS w Łazach jest przygotowany do 

obsługi wniosków. Będą podane konkretne terminy dla poszczególnych sołectw,             

w których pracownicy będą pomagać mieszkańcom w wypełnieniu wniosków. 

Radny Zenon Głąb ponownie zwrócił uwagę, że na ul. Krasickiego w Rokitnie 

Szlacheckim jest problem z psami, które uciekają z posesji i stwarzają 



niebezpieczeństwo, jest to bardzo uciążliwe dla mieszkańców. Sprawa była 

wielokrotnie zgłaszana na policję. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Tabas powiedział, że mieszkańcy muszą 

zgłaszać tę sprawę na policję tak długo, aż trafi wniosek do sądu o ukaranie. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła:  Iwona Kurzeja  

                                                                                                   Wiceprzewodniczący 

   Rady Miejskiej w Łazach 

                        

                                                                                                 /-/ Dariusz Tabas 

 

 


